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PROTOKÓŁ  Nr XI / 2015 
sesji Rady Gminy Miedziana Góra 

odbytej w dniu 28 października 2015 r. 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na 

realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 0288T w miejscowości 
Kostomłoty Pierwsze.” 

6. Zakończenie sesji. 
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 14.15 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Miedzianej Górze. 

Obecni według załączonych list obecności, załączniki od nr 1 do nr 2 do protokołu. 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk otworzył XI sesję Rady Gminy. Powiedział, że 
sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.). Powitał imiennie 
zaproszonych na sesję – radnego powiatu kieleckiego Zdzisława Zapałę, Radnych, Wójta, 
Skarbnika Gminy oraz wszystkie inne osoby obecne na sesji. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sesji 
jest obecnych 15 radnych. Stwierdził, że obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że zgodnie z listą obecności w dniu 
dzisiejszym sekretarzem obrad powinien być radny Piotr Rogula, który wyraził zgodę. W związku z 
brakiem głosów przeciwnych poddał pod głosowanie wybór sekretarza obrad. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 
15 radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.                   
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy wybrała sekretarza obrad radnego Piotra Rogulę. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytał porządek sesji, który wraz z 
zawiadomieniem, otrzymali wszyscy radni. Spytał, czy są uwagi do porządku sesji. W związku z 
brakiem uwag poddał pod głosowanie porządek obrad. 

          Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, w głosowaniu jawnym wzięło udział 15 
radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła porządek obrad jak wyżej. 

Ad. 5.  

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział m.in. w trybie nagłym zwołano sesję, bo w 
poniedziałek 26.10.br. okazało się, że jest potrzebna uchwała intencyjna Rady Gminy dla Zarządu 
Powiatowego zabezpieczająca środki finansowe jako wkład Gminy w 2016 r. na realizację zadania 
pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 0288T w miejscowości Kostomłoty Pierwsze”. Uchwała jest 
warunkiem koniecznym do rozpatrzenia wniosku o zakwalifikowanie inwestycji do „Programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016–2020”. Wcześniej skarbnik 
powiatu twierdziła, że nie ma potrzeby podejmowania uchwały. W poniedziałek przyszło pismo, że 
jest potrzebna uchwała do podpisania umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej. Wartość 
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robót zgodnie z kosztorysem szacowany jest na 6 mln zł. Powiat na rok przyszły dysponuje 
ograniczonymi środkami na tzw. schetynówki. Z programu rządowego byłaby kwota 3 mln zł, 
Powiat deklaruje kwotę 1mln 200 tys. zł tj. 20 % wartości kosztorysowej zadania i Gmina 1 mln 
800 tys. zł tj. 30 % wartości kosztorysowej zadania. O ile Gmina i Powiat przekażą mniej środków 
to i środki rządowe będą zmniejszone. Powiat na rok przyszły musi rozdysponować środki na 
schetynówki. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk otworzył dyskusję w tej sprawie i kolejno 
udzielał głosu. 

Radna Bożena Modrzejewska spytała, czy Gminę stać na 1mln 800 tys. zł, skoro Starostwa nie 
stać? 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  – Gmina daje 1 mln 800 tys. zł, ale zyskujemy środki zewnętrzne 
w kwocie 4 mln 200 tys. zł, droga będzie służyć mieszkańcom gminy. Docelowo zyskujemy jeszcze 
więcej, bo środki będą przekazane na inne inwestycje, czyli 600 tys. zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Siwek Dariusz – ile zostanie wolnych środków, jeżeli damy 
na drogę? Priorytetem miała być kanalizacja. 

Skarbnik Gminy Justyna Błaszczyk – w 2015 r. nie zrealizowano planowanych inwestycji i 
zostało pow. 2 mln zł wolnych środków i możemy przeznaczyć na drogę. Planowano małe 
inwestycje, które byłyby rozpoczęciem większych i finansowanie było rozłożone na kolejne lata. 
Jednak wynikły problemy i realizacja tych musi być odłożona w czasie. 

Radny Marcin Karczewski – o tej drodze było wiadomo dawno temu, teraz powiat chce więcej 
pieniędzy. Zaczynamy inwestycję i przeznaczamy 1.800.000 zł. Był kosztorys na tą drogę i 
wynikało 11 mln. zł. Może okazać się, że będzie potrzebna większa kwota. Znowu zabierzemy z 
kanalizacji? 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział, ze kosztorys został zweryfikowany i chodzi o 
mniejsze pieniądze. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk spytał, czy będą płacone odszkodowania za 
grunty przejęte pod chodnik? 

Zastępca Kier. ref. IGPOS Katarzyna Kozieł odpowiedziała, że jest to droga powiatowa i Gmina 
nie będzie płacić odszkodowania za grunty. 

Radny Piotr Rogula – udział dotacji w kanalizacji to ok. 70 % i na drogi jest taki sam procent to 
zróbmy kanalizację i dopiero zajmijmy się drogami. Zróbmy przetarg na kanalizację i te pieniądze 
przeznaczmy na kanalizację. 

Radny Karczewski Marcin uważa, że należy poczekać do opracowania projektu budżetu gminy na 
2016 r., bo tak na prawdę nie wiemy, jakie są wolne środki. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział m.in. teraz robimy przetarg na Tumlin, w przyszłym 
roku na pewno nie zrobimy całej inwestycji kanalizacji,. Na wykonanie projektu kanalizacji dla 
pozostałej części gminy m.in. Ćmińsk, Bobrza przetarg będzie rozstrzygnięty 9.11.br., a na budowę 
kanalizacji w tych miejscowościach przetarg będzie ogłoszony pod koniec 2017 r., w 2018 r. mogą 
być pierwsze płatności budowy kanalizacji w Tumlinie i części pozostałych. Przygotowujemy się 
do ugody sądowej z firmą, która wykonywała projekt kanalizacji dla Tumlina. 

Radny Piotr Rogula – uważa, że inwestycję kanalizacji na pozostałej części gminy nie należy 
dzielić na etapy i ogłaszać kilka przetargów, można na całość ogłosić przetarg. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  –  kanalizacja dla pozostałej części gminy może iść jednym 
przetargiem, nie musi to być robione etapami.  

Radny Marcin Karczewski – od początku kadencji mówiono, że środki będą rozkładane po 
równych częściach. W jednej części gminy robi się wszystko całościowo, a w drugiej części gminy 
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wszystko robi się etapami. Priorytet to kanalizacja, zróbmy projekt i wybudujmy kanalizację. 
Zwrócił się do radnego powiatu – jak się stara, że Gmina tyle musi dołożyć do budowy drogi? 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  – gdyby był projekt kanalizacji dla miejscowości w tamtym 
rejonie to ogłoszony byłby przetarg na budowę. 

Radny Pow. Zdzisław Zapała powiedział m.in. starano się o maksymalne dofinansowanie, jest to 
ważny temat i musimy to realizować. Powiat będzie robił przetarg na budowę. Trzeba zacząć 
budowę tej drogi i myśleć logicznie. Kanalizację możemy robić, ale musza być projekty. W chwili 
obecnej Gmina nie ma żadnych projektów kanalizacji. Jest wzięty zespół radców, żeby załatwić 
temat projektu kanalizacji dla Tumlina. Jest to w trakcie załatwiania. 

Radna Bożena Modrzejewska powiedziała, że o wykonanie niewielkiego odcinka drogi Jana 
Pawła upomina się od kilku lat, wiele innych dróg jest w fatalnym stanie i nie robi się, bo podobno 
nie ma pieniędzy. Od 9 lat stara się, żeby robić drogi i ciągle słyszy, że nie ma pieniędzy. A tu jest 
projekt uchwały na 1.800.000 zł na drogę w Kostomłotach Pierwszych. Czy w przyszłym roku 
będzie zrobiony ten niewielki odcinek drogi Jana Pawła? Były starania o zakup działki przy szkole 
w Ćmińsku, też nie kupiono, nie zrobiona ul. Wodna i wiele innych spraw. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział, że nie do końca jest prawdą to, co Radna 
powiedziała. Byli na ul. Jana Pawła, ale są tam sprawy wodno-prawne i są w trakcie załatwiania. 
Będzie zrobiona w przyszłym roku. Były środki na wykup gruntów w Ćmińsku, sprawa otwarta. Na 
ul. Wodnej chodzi o wycięcie drzew. Tworzymy projekty, żeby realizować inwestycje. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk  spytał, czy nas w przyszłym roku będzie stać 
na robienie jakiś inwestycji? 

Skarbnik Gminy Justyna Błaszczyk – na dzień dzisiejszy nie widzi takiego zagrożenia, żeby inne 
inwestycje nie mogły być realizowane. Jeżeli nie wejdziemy w tą schetynówkę to nigdy nie 
odzyskamy tych  środków, które teraz możemy zyskać. Nie wiadomo jak to będzie w przetargach, 
może być cena niższa lub wyższa. W chwili obecnej nie ma projektów i nie możemy robić 
inwestycji kanalizacji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło uważa, że należy realizować inwestycje w 
całej Gminie. Bądźmy wyrozumiali dla siebie nawzajem. Na ul. Podmiejskiej jest duży ruch i jest 
niebezpiecznie. Skoro Powiat chce budować tą drogę i możemy zyskać duże środki finansowe to 
prosi Radę Gminy o wyrozumiałość i podjęcie uchwały o przeznaczeniu środków z budżetu gminy.  

Radny Marian Korczyński – ta inwestycja jest bardzo potrzebna, bo ul. Podmiejska jest bardzo 
niebezpieczna. Radny Powiatu wywalczył, żeby ta droga była ujęta w programie schetynówek, 
czyli środki krajowe, powiatowe i gminne. Jeżeli my nie weźmiemy to każda inna gmina weźmie z 
zadowoleniem. Poprosił Radnych o przemyślenie tej sytuacji i podjęcie uchwały. 

Radny Emil Rutkowski zwrócił się z prośbą do tych osób, które czuwają nad inwestycjami, żeby 
przekazywać informacje dla Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy, bo Komisja nie ma żadnych 
informacji, co się robi w Gminie. Był objazd dróg i nic nie dzieje się. Za późno Radni dowiadują się 
o niektórych sprawach. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział, że na początku sesji wyjaśniał Radnym, dlaczego 
sesja została zwołana w trybie pilnym i projekt uchwały przekazany w ostatniej chwili. Na 
posiedzeniach komisji, na sesjach i na każdym innym spotkaniu przekazywane są informacje, co 
gmina robi. O planach też jest mówione. Komisja Inwestycji po objeździe dróg przekazała listę i 
należy w nią spojrzeć co zostało zrobione. 

Radny Emil Rutkowski – komisja nie robiła żadnej listy. Podczas objazdu dróg był opis. 
Kierownik ref. IGPOS miał przejrzeć i ustalić kolejność działań. Radni nic nie wiedzą na temat 
wykonywanych robót, nikt nie ustala tego z radnymi. O wykonanych robotach dowiadują się od 
mieszkańców. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  - roboty na drogach wykonywane są zgodnie z tą listą. 
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Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk – należy ustalić jakieś kierunki działania, żeby 
radni wiedzieli co jest robione. Należy komunikować się. Komisja Inwestycji musi częściej 
spotykać się. Zmierzajmy do zakończenia dyskusji i do glosowania projektu uchwały. 

Radny Piotr Rogula uważa, że w podpisywanym porozumieniu ze Starostwem należy zapisać 
kwotę, do jakiej może działać Powiat. Określić np. że Gmina nie odpowiada za kwotę pow. 2 mln 
zł. Podkreślił, że Gmina nie ma żadnej kontroli nad przetargiem.  

Radny Kazimierz Raczyński przypomniał, że były ustalenia na początku kadencji, że priorytetem 
będzie kanalizacja i wszelkie działania będą w tym kierunku. A po roku działalności tej rady nic nie 
zostało zrobione. Teraz ma głosować nad przeznaczeniem 1.800.000 zł na drogę w Kostomłotach 
Pierwszych, mówi się o przetargach, a tu nie ma nic. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  – w dniu 9.11.15 r. będzie otwarty przetarg na wykonanie 
projektu kanalizacji w Ćmińsku. Na wykonanie inwestycji kanalizacji Tumlin nie można było 
ogłaszać przetargu na wykonanie, bo trzeba było „walczyć” z projektantami, żeby otrzymać projekt. 
Dużo czasu pochłaniają sprawy przygotowujące wykonanie inwestycji, budowa to ostatni etap i jest 
widoczny. 

Radny Marcin Karczewski spytał, kto podjął decyzję o budowie drogi w Kostomłotach 
Pierwszych? Kto był w Powiecie? 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka decyzję o budowie tej drogi podjął Zarząd Powiatu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk ogłosił 15 min. przerwy w obradach. 

Przerwa w obradach w godz. 15.10 – 15.40. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk wznawiając obrady po przerwie powitał 
przybyłego radcę prawnego Piekarskiego Mieczysława, który będzie omawiał sprawę 
przekształcenia zakładu gospodarki komunalnego w spółkę, ale to będzie po zakończeniu sesji, na 
posiedzeniach Komisji. Udzielił głosu Panu Wójtowi. 

Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  – wiążąca dla nas jest uchwała do której dołączony jest projekt 
umowy. Nie podpiszemy umowy, która będzie zobowiązywała nas do wyższej kwoty. Maksymalna 
wartość tej inwestycji to 6.000.000 zł, gdyby było więcej to zmniejszy się zakres robót. 

Radny Piotr Rogula  wnosi o dokonanie zmiany zapisu § 3 ust. 2 projektu umowy, która ma być 
zawarta pomiędzy Powiatem Kieleckim a Gminą Miedziana Góra. Będzie to w pewnym sensie 
zabezpieczeniem dla Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że projekt uchwały został 
przedyskutowany i zamknął dyskusję. Odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Kieleckiego na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 
0288T w miejscowości Kostomłoty Pierwsze”. Następnie poddał pod głosowanie.                                                                                                

                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło udział 
15 radnych – 9 głosów „za”, 1 głos „przeciw” (B. Modrzejewska) i 5 głosów „wstrzymujących się”.  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/86/15 (stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, 
podziękował wszystkim za udział i zakończył XI sesję Rady Gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Sesja zakończyła się o godz. 15.45. 
 
           Protokolant                          Sekretarz obrad                    Przewodniczący Rady Gminy 
 
          Halina Żelazna                          Piotr Rogula                                Bogusław Sobczyk 
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